
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XXXIII/08

z I posiedzenia  XXXIII-ciej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytego 
w dniu 09 grudnia  2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Daniel Karaźniewicz
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz
- przedstawiciele TV Nowe Miasto Lubawskie
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z XXXII-giej sesji  Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym 
     Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
     Miasto Lubawskie na 2008 r.
8.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
      bezprzetargowej lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców położonych w domach   
      wielolokalowych.
9. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
      Likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala im. Ludwika 
      Rydygiera w Katowicach.
10.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
11. Zawiadomienie radnych o terminie II posiedzenia sesji. 
12. Zakończenie I posiedzenia sesji.

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.  



Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Jana Obuchowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 12 radnych 
„za” i 1 wstrzymującym się ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała 
radnego –Jana Obuchowskiego na sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
 Radny – J. Oelberg wniósł o zdjęcie z porządku  obrad  pkt. 8:
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
składników wynagradzania nauczycieli oraz  szczegółowych warunków ich przyznawania.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 głosach „za”)   wprowadziła powyższą zmianę do 
porządku obrad sesji.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po zmianie.

Ad. pkt. 4
Protokół z XXXII-giej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji –  oraz pozostali radni nie 
zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXXII-giej sesji  Rady Miejskiej został przez Radę 
Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję. 
Rada przyjęła powyższą informację  nie zgłaszając uwag.
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.

Ad.pkt.6
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski   odczytał odpowiedzi na interpelacje i 
wnioski radnych zgłoszone na XXXII-giej sesji w dniu 18 listopada 2008 r. oraz na 
wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 17 listopada br.
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie:
Radny –A. Kłosowski
1)odnośnie opracowania dokumentacji na przebudowę ulic Gdyńskiej, Kwiatowej i Cichej:
- co będzie jeżeli nie zostaną zawarte porozumienia miasta z właścicielami nieruchomości?
- czy analizowane były koszty wykupu gruntów?
- jak obecna sytuacja ma się do tego, że 26.08.br. na spotkaniu z mieszkańcami obiecano, iż 
będą mieli drogę? Jeżeli nie będzie zgody na wykupy, a przypuszczam, że mieszkańcy się nie 
zgodzą, to ulice pozostaną w dotychczasowym stanie. W związku z tym jest prośba, aby 
spotkać się z mieszkańcami tych ulic i poinformować jak się sprawy przedstawiają.
Burmistrz – A. Kopiczyńska
jeżeli mówimy o koniecznych wymaganiach to minimalna szerokość drogi wynosi 5 m. 
Musimy zrealizować drogę, która spełnia obowiązujące standardy. W kilku miejscach 
szerokość jest zawężona. Jeżeli właściciele nie zgodzą się na wykup, to niestety będzie 
musiała być prowadzona procedura wywłaszczeniowa. Są przewidziane fundusze związane z 
przeprowadzaniem wykupu i będziemy z właścicielami rozmawiać. To jest sprawa dogadania 
się, a jeżeli nie to miasto będzie zmuszone do odstąpienia od inwestycji.
Nasz wniosek w sprawie budowy ul. Warneńczyka został pozytywnie zaakceptowany do 
realizacji w przyszłym roku.
Radny – A. Kłosowski
Najpierw należy spotkać się z tymi mieszkańcami, których problem dotyczy.



Radna – M. Czernysz
1)czy remont ul. Podleśnej został zakończony, gdyż dziury zostały zasypane tylko po 
wierzchu i nadal występują , co utrudnia przejazd. Czy nie ma kontroli po wykonaniu robót?
2) w związku z tym, że ulica Kolejowa nie jest już ulicą osiedlową, a stanowi drogę 
dojazdową  do Tesco stan jej  nawierzchni  ulegnie szybkiemu pogorszeniu.
Radny- M. Deja
1) poparł radną - zbyt dużo środków wydatkujemy na zasypywanie dziur.
2) z materiałami na sesję otrzymujemy informacje o uchwałach, natomiast w porządku sesji 
jest sprawozdanie o działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. W punkcie tym brakuje 
konkretnych informacji co konkretnie zostało zrobione.
3) mieszkańcy  zgłaszają mnie, że p. Burmistrz nie jest dostępna w każdy wtorek na dyżurze.
Czy p. Burmistrz prowadzi rejestr dyżurów ? Jeżeli tak, to chciałbym uzyskać informację, w 
które wtorki nie było p. Burmistrz przez  ostatnie trzy miesiące i ewentualne przyczyny 
nieobecności.
4)jaki jest możliwy okres realizacji przedsięwzięcia budowy drogi dojazdowej do Wspólnoty 
nr 4, jeżeli w najbliższym czasie Wspólnota podejmie stosowną uchwałę dotyczącą 
przekazania na ten cel gruntów?
5)w jaki sposób miasto wspiera akcję starostwa ”Kochasz dzieci nie pal śmieci”?
6)jak wygląda sprawa ściągalności opłat od posiadania psów. Czy  opłata ta będzie 
obowiązywała w przyszłym roku?
Radny – J. Oleberg
1)  jakie zadania  udało się zrealizować z planu rozbudowy oświetlenia i budowy dróg na 
terenie miasta?
2) czy p. Burmistrz odniesie się do artykułu, który ukazał się w ostatnim numerze Gazety 
Nowomiejskiej autorstwa poprzedniej p. Burmistrz ?
Radna – L. Karczyńska
1)jak przedstawia się spłata zadłużenia z tytułu nabycia b. PBK przez osobę zobowiązana 
wobec miasta.?
 2) kiedy zostanie  przeprowadzona regulacja Groblicy po powodzi?
3) kiedy rozpocznie się budowa drogi powiatowej na odcinku Nowe Miasto Lubawskie- 
Kurzętnik ? 
Burmistrz Miasta –  A. Kopiczyńska 
Prawdopodobnie w przyszłym roku.
4) naprawy zapadniętego chodnika przy ul. Lipowej.
5) czy  dotacje przeznaczane na kluby sportowe są rozliczane?
6) czy zostają na terenie miasta płyty chodnikowe po remontach prowadzonych przez 
GDDKi A czy zabierają je ze sobą?
Prezes PGKiM sp. z o.o.- M. Przybylski
Praktyka jest taka, że płyty w dobrym stanie zabierają, a w fatalnym stanie pozostawiają nam.
Radny – A. Straus
1) dlaczego ul. Wodna została zdjęta z harmonogramu remontów?
2) przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną w Miejskim Ośrodku Sportu i 
Rekreacji  za 2007r. i 2008 r.
Radny – H. Mączkowski
1) czy poprawa złego stanu nawierzchni targowiska należy do miasta czy dzierżawcy?
2) utwardzenia starymi płytami wejścia na cmentarz pomiędzy garażami za cmentarzem a 
płotem cmentarnym, jeśli teren jest własnością gminy.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie jest to nasz teren.



3)wyznaczenia przejść dla pieszych  na skrzyżowaniach w Rynku : ul. Wodna -Kościelna 
oraz Waryńskiego-7 Grudnia.
4) niewykonania wniosków Komisji Problematyki Społecznej w sprawie urządzenia placów 
zabaw dla dzieci na terenie miasta.
5)rozwiązania problemu  zanieczyszczania miasta przez czworonogów poprzez dołączenie do 
pokwitowania za opłatę od posiadania psów informacji przypominającej o obowiązkach ich 
posiadaczy w tym zakresie.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Sprawę należy przenieść na Komisję Polityki Społecznej, która wypracuje uregulowanie w 
tym zakresie.
Radny – B. Cieplak
1)czy nadal jest prowadzona akcja przeciwko bezprawnemu zrzucaniu ścieków?
2)jak  wygląda  sprawa  palenia  odpadów  niebezpiecznych  w  źródłach  lokalnych,  gdyż  w 
perspektywie wzrostu kosztów utylizacji odpadów sytuacja będzie się jeszcze pogarszać?
3)skomplikowanej sprawy podłączenia kanalizacji przy ul. Moniuszki z uwagi na konieczność 
wewnętrznej przeróbki i prowadzenia sieci pod górę.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg.
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie.
W wyniku dyskusji  Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 1 wstrzymującym się ( przy 13 
radnych biorących udział w głosowaniu )  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXIII/178/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  sprawie ustalenia bonifikaty przy sprzedaży w drodze  bezprzetargowej 
lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców położonych w domach   wielolokalowych.
 Rada Miejska  przy 12 głosach „za” i 1 wstrzymującym się ( przy 13 radnych biorących 
udział w głosowaniu ) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXIII/179/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
Likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala im. Ludwika 
Rydygiera w Katowicach.
Rada Miejska  jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu ) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXIII/180/08 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.10
Odpowiedzi  na   wniosek  na  zapytanie  w  sprawie  dyżurów  udzieliła  Burmistrz  –  A. 
Kopiczyńska:
- odnośnie dyżurów nieprawdą jest, że ich nie pełnię we wtorki w godzinach 10-tej-do14-tej. 
Dowodem jest  prowadzony rejestr  interesantów zawierający  charakter  zgłaszanych spraw, 
termin i sposób ich załatwienia. Pierwszy wpis ma miejsce dnia 5.12.06 r., czyli pierwszy 
wtorek po objęciu urzędowania. Wpisy są szczegółowe, regularne i stanowią podstawę do 
nadania trybu administracyjnego. Jeśli tak się zdarzy, ze mnie nie ma, to obowiązki przejmuje 
Sekretarz. Często  przychodzą interesanci w każdy inny dzień tygodnia i gdy dowiedzą się, że 
jestem na wyjeździe wtenczas  idzie informacja, że nie dyżuruję. Staram się tak kalendarz 



prowadzić, aby być we wtorki dostępna dla mieszkańców miasta. Proszę wziąć pod uwagę 
moje oświadczenie.
Odpowiedzi na pozostałe interpelacje i wnioski zostaną udzielone radnym na piśmie w trybie 
statutowym.

Ad. pkt. 11

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poinformował, że II posiedzenie XXXIII-ciej 
sesji Rady Miejskiej odbędzie się w terminie późniejszym. O terminie i miejscu wyjazdu 
radni zostaną zawiadomieni telefonicznie poprze Referat Biura Rady.

Ad. pkt. 12
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXXII-giej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej

Jan Obuchowski
                                                                                                       Andrzej Nadolski


